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Referat af skolebestyrelsesmødet onsdag den 3. oktober 2018 kl. 17.00 
 
Deltagere 
Morten Damgaard (MOD), Anders Walthersdorf Frederiksen (AWF), Lise Gottlieb (LGO), Jonas Henrik Lund (JHL), René Jørn Belsø 
(RJB), Christina Sanne Hansen (CSH), Mikkel Frederik Langemark (MFL) (8E), Kim Kaznelson (KK), Kenneth Brandt (KB) og 
Peter Vinkel (PV). 
 
Ikke til stede 
Mette Hjulmand-Lassen (MHL), Hanna Adam Ali (HAA) (9A), Erik Viggo Leist (EVL) (8E) og Jasper Juel (JJ). 
 
1. Nyt fra elevrådet 
Hanna Adam Ali (HAA) (9A), Mikkel Frederik Langemark (MFL) (8E) og Erik Viggo Leist (EVL) (8E) er valgt som 
elevrepræsentanter til skolebestyrelsen. 
MFL orienterede om elevrådsmødet dd, hvor man blandt andet brainstormede omkring Skovserugen, udfyldte et trivselsskema, 
drøftede manglende varme på skolen og mm. Oversigt vedhæftes referatet. 
 
2. Bordet rundt 
En kort runde, hvor skolebestyrelsen hver især fortalte om oplevelser og indtryk fra dagligdagen på skolen. 
 
3. Ledelsens hjørne 
Ledelsens orienterede om, hvad der har været fokus på den sidste måned, og hvad der forventes at være i fokus den kommende 
måned. 
KB orienterede om forældremøderne, hvor det har været udbytterigt at mødes med alle forældre og meget tilfredsstillende at 
se lærerne folde sig ud. 
PV orienterede kort om AULA, som skal erstatte Intra pr. 1.8.19. 
 
4. Elevtal og ressourcer 
Lene Rud Christensen orienterede skolens økonomiske situation, som er udfordret af et kraftigt faldende elevtal i kommunens 
børnehaveklasser, hvilket også rammer Skovshoved Skole. Det tyder pt. på, at vi kun kan oprette to børnehaveklasser den 1.8.19 
- og givet vis også de kommende år. En relativ lav klassekvotient på skolen er også en udfordring for os, da det er 
omkostningstungt at have små klasser. Det ser i øjeblikket ikke ud til, at vi kan slå klasser sammen på de årgange med lav 
klassekvotient, . 
Det ser pt. ud til at vi bliver nødt til at reducere mandskabet med 2-3 stillinger til sommer for at få budgettet til at hænge 
sammen. Vi kan forhåbentlig overføre ca. 300.000 kr fra 2018 til 2019, hvilket kan være med til at afbøde ’den økonomiske 
opbremsningstid’. Der vil fortsat være fokus på udvikling af elevtallet. 
Skolebestyrelsen udtrykte tilfredshed med at skolen er på forkant med situationen. Lenes bilag til punktet medsendes referatet. 
Skolebestyrelsen tilsluttede sig forvaltningens høringsforslag vedrørende korrektion af styrelsesvedtægten. 
 
5. Fællesskab 
KB orienterede om skolens eksisterende praksis ifm fællesskabsindsatsen: 
Fællesskabsmodellen og ’det fælles sprog’ 

 KPC & ressourcepersoner og de 100+ elever: den faglige understøttelse - ordblindeindsats - sproglig opmærksomhed - AKT 
& relationsmedarbejder - motorik & yoga 

 Øget fokus på det konsultative og forebyggende frem for det indgribende (både via interne og eksterne ressourcepersoner) 
 
KB foreslog at vi til foråret afholder et kontaktforældremøde om fællesskabsindsatsen & udvalgte dilemmaer og fremtidens 
udskoling. Det arbejder vi videre med. 
 
6. Kvalitetssikring 
- Medarbejderfravær (bilag vedhæftet) 
- Vikartimer (bilag vedhæftet) 
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- Elevfravær (bilag vedhæftet) 
- Elever ud/ind (bilag vedhæftet) 
Data fra perioden påske-sommer 2018 samt overblik over skoleåret 2017/2018. 
PV gennemgik de udsendte data og skolebestyrelsen havde en kort drøftelse af dem. 
Vikardækningen er faldet lidt de sidste tre år og ligger nu omkring 10%. 
Elevfraværet, som ligger noget over det kommunale gennemsnit, skyldes primært et højt sygefravær. Fraværet i udskolingen er 
ca. dobbelt så højt i udskolingen ift indskolingen og mellemtrinet. 
Selv om vi i løbet af skoleåret har et lidt voksende elevtal oplever vi en markant elevafgang primært fra 6. til 7. og 7. til 8. 
omkring sommerferien. Vi fortsætter vores drøftelse af mulige tiltag på næste møde. 
 
7. Status på principper 
Kommende ’kan-principper’: fx: Åben skole, Ansættelser, Badning efter idræt. 
 
8. Næste møde 
Tirsdag den 30.10.18 kl. 17-20 
Dagsorden udarbejdes af MOD, CSH og skoleledelsen – CSH er mødeleder 
 
Kommende møder i skoleåret 2018/2019 (mødeleder i parentes) 
Tirsdag den 30.10.18 (CSH) - Onsdag den 28.11.18 (JHL) - Tirsdag den 18.12.18 (MHL) - Mandag den 21.1.19 (RBE) - Onsdag den 
27.2.19 (LGO) - Torsdag den 21.3.19 (AWF) - Mandag den 29.4.19 (CSH) - Mandag den 20.5.19 (JHL) - Tirsdag den 25.6.19 (MHL) 
Alle dage kl. 17-20 
Link til dagsordener og referater >>> 
Link til skolebestyrelsen >>> 
 
9. Eventuelt 
Punkter på kommende møder: 
Fremtidens udskoling (orientering fra opgaveudvalget) (oktober) 
Principper for badning efter idræt (oktober) 
Drøftelse og beslutning af eventuel procedure for ny klassedannelse (oktober) 
Trafikpolitik (november) 
Ferieplan 2019/2020 (oktober) 
GFO og FC 
Udarbejdelse af Skolekodeks for det gode farvel 
 
 
Mødet sluttede kl. 20.00 
Referent: Peter Vinkel 

http://www.skovshovedskole.dk/Infoweb/Indhold/6%20Bestyrelsesarbejde/Skolebestyrelsen.htm
http://skovshovedskole.skoleporten.dk/sp/p216307/school/board

